
 Zápis

z 17. jednání Komise rozvoje města
konané dne 19. 6. 2024 ve Žďáře nad Sázavou

 
Garant komise: Ing. Martin Mrkos, ACCA, starosta města
Předseda komise: Mgr. Zdeněk Navrátil

        Tajemník komise: Veronika Stejskalová, DiS.
        Přítomni: Mgr. Zdeněk Navrátil, Ing. Pavla Müllerová, Ing. Miloslav Sláma, 
                         Bc. Šárka Zástěrová, Ing. Zdenka Priatková
        Omluveni: Mgr. Jaromír Brychta, Ing. Miroslav Inwald
        Nepřítomni:

   Hosté: Ing. Jan Prokop, Mgr. Zuzana Vostrejšová,
   Legenda: červeně jsou informace pro RM,  fialově jsou úkoly v rámci komise

1. Program jednání

Hlasování o programu jednání 19. 6. 2024.

Pro:  5 Proti: 0            Zdrželi se hlasování: 0           
Program jednání byl schválen.

2. Účast hostů 

Hlasování o účasti hostů na jednání komise 19. 6. 2024.

Pro:  5  Proti: 0            Zdrželi se hlasování:  0           
Účast hostů byla schválena.

Jednání probíhalo za osobní účasti i online.

3.  Dotační program památky x fasády

Host: Mgr. Zuzana Vostrejšová

Paní Mgr. Vostrejšová z odboru stavební a územního rozvoje, památková péče 
členům KRM shrnula dosavadní vývoj a postup zpracování dotačního programu 
„Obnova kulturních památek a obnova architektonicky cenných staveb“, předseda 
komise Mgr. Navrátil  shrnul dotační program na „Obnovu barevnosti fasád bytových 
domů“.

V rámci dotačního programu „Obnova kulturních památek a obnova architektonicky 
cenných staveb“ se došlo ke všeobecné shodě, nebyly žádné vážnější připomínky. 
Na začátku června 2024 byly rozeslány dopisy jednotlivým vlastníkům nemovitostí 
(převzali všichni) s tím, že od nich jsou požadovány souhlasy. Termín je dán do 



konce června 2024. Pokud se vlastník nevyjádří, je to považováno za nesouhlas a 
nebude uveden v seznamu architektonicky cenných staveb.

Do této doby přišlo 7 vyjádření, z toho 6 x souhlas a 1 x nesouhlas. Celkem je 27 
objektů, u některých je více spoluvlastníků, takže celkem se obesílalo 38 vlastníků. 
Návrh paní Mgr. Vostrejšové, že by do příští RM, konané dne 22. 7. 2024, podala 
materiál - vyhlášení dotačního programu s tím, že by to dále šlo na začátku září do 
ZM. 

V současné době u dotačního programu „Obnova architektonicky cenných staveb“ 
chybí finální příloha, kde budou veškeré stavby zaznamenány a alokace (částka), 
kterou odsouhlasí RM, a aby bylo s částkou počítáno v rozpočtu města. Návrh byl 
0,5 mil. Kč na ACS a 1 mil. Kč na kulturní památky. Celková částka 1,5 mil. Kč. 
Navýšení o 0,5 mil. Kč.

U druhého dotačního programu „Obnova barevnosti fasád BD“ navrhl předseda KRM 
Mgr. Navrátil právní kontrolu přes tajemnici paní JUDr. Hostomskou. Je to nový 
dotační program, tak aby se právně postupovalo v pořádku. Mohlo by se to stihnout s 
tím, že v září na ZM by se vyhlásily oba dotační programy společně.

Doporučení Komise rozvoje města:

Návrh usnesení:

Komise rozvoje města po projednání doporučuje RM dopracovat a připravit k 
vyhlášení dotační programy „Obnova kulturních památek a obnova architektonicky 
cenných staveb“ a „ Obnova barevnosti fasád bytových domů“.

Pro: 5  Proti: 0 Zdržel se hlasování: 0

Návrh usnesení byl Komisí rozvoje města schválen. 

4. Seminář zastupitelů - parkování

- návštěva semináře zastupitelů k tématu parkovací zóny

Diskuze a dotazy.

5.  Projekty města – SRI

Prezentace:  Ing. Jan Prokop, dle přílohy č. 1

Další jednání komise rozvoje města proběhne ve středu 18. 9. 2024 v 16:00 
hod. v zasedací místnosti rady města a online (dle potřeby), 2. patro budovy 
MěÚ - Žižkova 227/1 ve Žďáře nad Sázavou.
Návrhy na téma příštího jednání: Stalingradské náměstí
Návrhy témat příštích jednání: Ring park, úsekové měření ve Žďáře, naučná 



stezka Vetla, atd… 


